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واردات انسولین 
خارجی تا ۲ هفته دیگر

ایســنا: رئیس ســازمان غذا و دارو گفت: 
تأمین امنیت غذایی و دسترســی به غذای 
ســالم جزء وظایف وزارت بهداشت است. 
حیدر محمــدی در همایــش روز جهانی 
ایمنی غذا ضمن برشمردن موارد پراهمیت 
در امنیت غذایی از ورود انسولین به کشور 
خبر داد. رئیس ســازمان غذا و دارو با بیان 
اینکه بر مبنای گزارش ســازمان بهداشت 
جهانی ۶۰۰ میلیون نفر در سطح جهان به 
دلیل آلودگی مواد غذایی بیمار می شــوند، 
افزود: همچنین ۴۲۰ هزار نفر نیز جان خود 

را از دست می دهند.
محمدی درباره اصلاح الگوی مصرف 
با درنظرگرفتن تنوع تولید و بالابردن ارزش 
غذایــی گفــت: اصلاح الگــوی مصرف با 
درنظرگرفتن تنوع تولیــد و بالابردن ارزش 
مواد غذایی مانند تولید نان کامل را از سال 
گذشته آغاز کرده ایم. ســازمان غذا و دارو 
در صورت تأیید سند برنامه هفتم توسعه، 
در نظــر دارد کانون مســئولان فنــی را به 
منظور نظارت گسترده بر واحدهای تولیدی 
راه اندازی کند. همچنین شناسنامه دار شدن 
اراضی کشــاورزی از دیگر اقدامات مدنظر 
ســازمان غذا و دارو در صورت تأییدشــدن 

سند برنامه هفتم توسعه است.
اینکــه ۴۵۰ آزمایشــگاه  بــا بیــان  او 
در  دولتــی  آزمایشــگاه   ۶۳ و  همــکار 
سراســر کشــور مجهــز به دســتگاه های 
پیشــرفته آزمایشگاهی هستند، اظهار کرد: 
دســتگاه های پیشرفته شبکه آزمایشگاهی 
کشــور می توانند ۶۰۰ ســم در محصولات 
غذایــی را پایــش کنند. ســلامت فراورده 
غذایــی و مــاده اولیه تولیــد محصولات 
غذایی کــه از مبــادی مجاز، وارد کشــور 
می شوند، در آزمایشگاه های تحت نظارت 
سازمان غذا و دارو بررسی می شوند. رئیس 
ســازمان غــذا و دارو با بیــان اینکه وجود 
فلزات سنگین در برخی محصولات غذایی 
ســبب ابتلا به انواع ســرطان ها می شود، 
گفت: دیابت، بیماری های قلبی و عروقی، 
اختــلالات باروری و بیماری هــای نادر که 
به دلیل انباشــت مواد غذایی در برخی از 
بافت های بدن ایجاد می شــود، از عوارض 
مصرف غذاهای ناسالم هستند. متأسفانه 
مصرف غذاهای ناسالم سبب افزایش ابتلا 
به بیماری های غیرواگیر می شود، اما نکته 
مهم و اساســی این است که هزینه درمان 
بیماری هــای نادر که از عــوارض مصرف 

غذاهای ناسالم هستند، زیاد است.
رئیس ســازمان غــذا و دارو با انتقاد از 
اظهارنظرهــا درباره مصــرف نمک یددار 
گفــت: نمک یــددار، بهترین نمــک برای 
اســتفاده اســت. اظهارنظرهایــی درباره 
نمک های ســنتی و رنگی مطرح می شود، 
امــا ارزیابی هــای انجام شــده بیانگر این 
اســت که نمک هــای رنگــی و نمک های 
ســنتی به فلزات ســنگین آلوده هســتند. 
نمک های  از  انجام شده  نمونه برداری های 
سنتی و رنگی نشان می دهد که نمک هایی 
از این دســت به فلزات ســنگین و مخرب 

آلوده هستند.
محمدی همچنین در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: انســولین خارجــی تا دو هفته 
دیگر وارد کشور می شود و میزان تأمین آن 
به مدت چهار ماه است. در حال حاضر، برند 

ایرانی انسولین موجود است.

نهی  از منکر به گزارش«شرق»پاسخ ستاد امر به معروف و 
نادرســت،  ...قضاوت هــای 
تحریــف حقایــق، تبعیــض 
و نفرت پراکنــی، حمایــت از 
این  توســط  منافــع خــاص 
رســانه ها دنبال شــود که می تواند سبب 
آســیب بــه دموکراســی و از بیــن رفتن 
اعتماد عمومی شــود. از ایــن رو مبارزه با 
بی اخلاقی رســانه ای وظیفــه همگانی 
اســت. با آگاهی از این مشــکل و اتخاذ 
اقداماتی برای مقابله با آن، می توانیم به 
ایجاد رســانه های عادلانه تر و مسئول تر 
کمک کنیم که به نفع همه جامعه باشد. 
ســتاد امر به معروف و نهــی از منکر بار 
دیگر ضمن قدردانی از وزارت بهداشــت 
به موجب طراحی لباس ها که می توانند 
به بهبود حریم خصوصی بیماران کمک 
کــرده و در عین حــال به کادر پزشــکی 
دسترسی آســان به بیمار را بدهند، بنا بر 
قانون تأکید می کند  رسانه هایی که اقدام 
به انتشــار چنیــن اخبار کذبــی کرده اند، 
موظف به انتشار جوابیه این ستاد بوده و 
همچنین حق قانونی پیگیری این موضوع 

را بر خود محفوظ می داند.

از  روزنه گشایی تا راه  گشایی
بیانیه «روزنه گشــایی کنیم» با تأکید بر اهمیت مشــارکت در انتخابات، 
به ترویج مشــی اصلاح گرایانه در شــرایطی پرداخت که انتخابات آزاد 
و عادلانه در ایران با چالش جدی مواجه شــده بود. بیانیه «راه گشایی 
کنیم» در ادامه مشــی مشارکت جویانه بیانیه قبلی، با تأکید بر اهمیت 
تقویت جریان میانه و کنشــگری مرزی و ایجاد توافق های مســئله محور، به دنبال 

گشودن راه های جدید برای بهبود وضعیت کنونی ایران است.
بیانیه های «روزنه گشایی» و «راه گشایی» بر پایه نظریات علمی معتبر در حوزه های 
مختلف از جمله علوم سیاسی، جامعه شناســی، اقتصاد و فلسفه تدوین شده اند. 
این نظریات علمــی، چارچوبی نظری برای تحلیل وضعیت موجــود ایران و ارائه 
راهکارهای مناســب برای برون رفت از چالش های پیش رو ارائه می دهند. نظریات 
دموکراسی و توسعه که از سوی آدام پرژوورسکی مطرح شده اند، تأکید می کنند که 
حتی انتخابات ناقص می تواند به عنوان سنگ بنای مهمی در فرایند دموکراتیزه شدن 
تدریجی عمل کند. پرژوورسکی اســتدلال می کند که مشارکت فعال در انتخابات، 
حتی در سیســتم های ناکامل و نظام  های با دسترسی محدود، می تواند به تقویت 
صدای مردم و تأثیرگذاری بر تصمیمات سیاســتی منجر شــود. منکور اولسون در 
نظریه «منطق عمل جمعی» به خطرات «ســواری رایگان» اشــاره می کند که در 
شرایطی که افراد به دلیل بی اثرپنداشتن عمل خود از مشارکت صرف نظر می کنند، 
صدای جمعی ضعیف می شــود. این نظریه تأکیــد دارد که عمل جمعی حتی در 
شــرایط غیرکامل می تواند به تغییرات مثبت و تحقق اهداف جمعی منجر شــود. 
اریکا چنووث و ماریا اســتفان در کتاب «چرا مقاومت مدنی کار می کند» اثربخشی 
روش های غیرخشونت آمیز را در دستیابی به تغییرات سیاسی نشان می دهند. آنها 
استدلال می کنند که مشارکت راهبردی و رأی دادن اعتراضی می تواند به عنوان یک 
شکل از مقاومت غیرخشونت آمیز در نظر گرفته شود که به حرکت گسترده تری برای 
تغییر درون سیستم کمک می کند. دو بیانیه به درستی به زمینه ها و ملزومات تحقق 
اهداف خود اشاره می کنند؛ زمینه ها و ملزوماتی که شامل ضرورت مشارکت مردم، 
انســجام ملی، تغییر نگرش، عدالت اجتماعی و حاکمیت قانون هســتند. نگرش 
مشارکت  جویانه امضاکنندگان این دو بیانیه بر توافق  های برد-برد ملی تأکید دارد که 
با مشارکت فعال مردم در همه مراحل، تحقق اهداف دو بیانیه امکان پذیر خواهد 
بود و همچنین وحدت و همبستگی و ایجاد ائتلاف  های ملی را شرط لازم برای غلبه 
بر چالش های پیش روی توسعه پایدار ایران ما و کاهش نابرابری  های رو به گسترش 
اجتماعی و مشکلات و بحران  های محیط  زیستی می  داند. برقراری عدالت اجتماعی 
و رفع تبعیض های موجود، از جمله فقر و نابرابری، از ارکان اصلی دو بیانیه است و 
تصریح می  کند که احترام به قانون و بسط حاکمیت قانون و التزام حاکمان به قانون 

اساسی نیز زمینه لازم برای تحقق اهداف دو بیانیه را فراهم می کند.
دو بیانیه به طور جامع و دقیق به همه ابعاد مســائل ایران پرداخته اند و برای 
هر یک از این ابعاد، اســتدلالات قوی و مســتدل ارائه داده اند. این استدلالات شامل 
سیاست، اقتصاد، فرهنگ، جامعه و روابط خارجی هستند. امضاکنندگان دو بیانیه 
روزنه  گشــایی و راه  گشایی به ضرورت اصلاحات سیاســی و برقراری دموکراسی در 
ایران تأکید می کنند. آنها به دنبال ایجاد اقتصادی آزاد، پویا و عدالت محور هستند و 
بر ضرورت احیای فرهنگ ایرانی و اسلامی و ترویج ارزش های انسانی تأکید دارند و 
تأکید می کنند که خواهان ایجاد جامعه ای عادلانه، آزاد و امن برای همه ایرانیان و 

روابطی صلح آمیز و مبتنی بر احترام متقابل با همه کشورها هستند.
دو بیانیــه مطالبــات و راهکارهای مشــخصی برای تحقق اهــداف خود ارائه 
می دهند. این مطالبات و راهکارها شــامل اصلاح قوانین، برگزاری انتخابات آزاد و 
منصفانه، آزادی بیان و قلم، حقوق زنان و اقلیت ها، مبارزه با فساد، توسعه اقتصادی، 
حفاظت از محیط زیست و صلح و ثبات هستند و تأکید می کنند که برگزاری انتخابات 
آزاد و منصفانه برای تعیین سرنوشــت کشور از طرف مردم از حقوق اساسی مردم 
ایران و آزادی بیان و قلم از ارکان اصلی دموکراسی است و باید در ایران به طور کامل 
تضمین شود. تأکید بر نقش زنان کاهش نقض حقوق اساسی نیمی از جامعه ایران 
از اهداف توافق  های برد-برد و ائتلاف  های ملی در این رویکرد مشارکت  جویانه مورد 
تأکید امضاکنندگان است. بیانیه راه  گشایی تأکید دارد که اقلیت های مذهبی و قومی 
در ایران باید از حقوق کامل شــهروندی برخوردار باشند و توسعه اقتصادی پایدار و 
عدالت محور برای رفاه ۸۸ میلیون ایرانی، حفاظت از محیط زیست برای نسل های 
آینده ایران و صلح و ثبات در منطقه برای توســعه و پیشرفت ایران ضروری است. 
بیانیه «روزنه گشایی کنیم» در انتخابات مجلس دوازدهم توانست تا حدی به تقویت 
میانه روها در ترکیب مجلس و تشــکیل فراکسیون اقلیت نســبتا قوی از نیروهای 
میانه  رو و اصلاح  جو و کاهش تأثیر تندروها منجر شود. این دستاورد در شرایطی که 
انتخابات مجلس دوازدهم به صورت بسیار محدود و حداقلی و با مشارکت پایین 
به ویژه در شهرهای بزرگ برگزار شد، نشان دهنده اثربخشی رویکرد مشارکت جویانه 
و اصلاح گرایانه است که می تواند به عنوان الگویی برای انتخابات ریاست جمهوری 
پیش رو استفاده شود. بیانیه «روزنه گشایی کنیم» با معرفی مفهوم رأی اعتراضی و 
روزنه گشا، توانست توجه عمومی را به ظرفیت های متعدد حق رأی جلب کند. این 
رویکرد نشان داد که حتی در شرایط محدود نیز می توان با استفاده از رأی اعتراضی 
بــه بهبود ترکیب مجلس و جلوگیری از قدرت گرفتن تندروی کمک کرد. یکی دیگر 
از دستاوردهای بیانیه «روزنه گشایی کنیم»، پذیرش تکثر راهبردی در میان نیروهای 
اصلاح طلب بود. این تکثر راهبردی به افزایش همکاری و هم افزایی میان نیروهای 
مختلف منجر شد و نشان داد که می توان با پذیرش تنوع و تفاوت ها به نتایج بهتری 
دســت یافت. این رویکرد در بیانیه «راه گشــایی کنیم» نیز مــورد تأکید قرار گرفته و 
به عنوان یکی از راهبردهای مهم برای تقویت میانه و ایجاد توافق های مسئله محور 
پیشنهاد شده است. بیانیه «راه گشایی کنیم» با در نظر گرفتن شرایط خاص اقتصادی 
و سیاســی کنونی ایران ما، به ضرورت تقویت کنشگری میانه و پل ساز در سیاست 
رســمی و جامعه پرداخته و به پیشنهاد راهکارهای عملی و کاربردی می پردازد و 
تأکید دارد که تحریم های خارجی و دوقطبی گرایی سیاســی داخلی، به ویژه از سال 
۹۷ به این ســو، بر زندگی عادی عموم ایرانیان فشــار ســهمگینی وارد کرده است. 
در این شرایط، تقویت کنشگری میانه و اصلاحگر، دوراندیش و توافق ساز، به عنوان 
راهی برای کاهش شــکاف بین حاکمیت و جامعه و ایجاد توسعه پایدار و فراگیر، 
گشایش سیاسی و کاهش شکاف  های اجتماعی مطرح می شود. این بیانیه همچنین 
بر اهمیت به رسمیت شناسی تکثر و پذیرفتن اقلیت بودن همه نیروها و گرایش  های 
سیاسی ایران تأکید دارد و عنوان می کند که «ضرورت امروز ائتلاف های مسئله محور 
برای گشودن درها و راه های بسته است، نه قفل کردن درها و مسدودکردن راه های 
جدید. وقت تنفس جامعه اســت، وقت برساختن جمعیِ امید به ثبات و گشایش 

تدریجی و مستمر است و نه تشدید خشم و توجیه انفعال یا انتظار برای انفجار».
در نهایت «روزنه گشــایی» و «راه گشــایی» نقشــه راهی امیدوارانه برای آینده 
ایران ما ارائه می دهند و با اتکا به نظریات علمی، دســتاوردهای عملی و مطالبات 
و راهکارهای مشخص، مســیری روشن برای عبور از چالش های پیش رو و ساختن 

ایرانی آباد، آزاد و توسعه یافته ترسیم می کنند.

واکنش عقلایی به ادعاهای ضدایرانی
۴- اجلاس سال آینده اتحادیه عرب در کشور عراق برگزار می شود. از این 
رو ضروری است دســتگاه سیاست خارجی در فرصت کمتر از یک سال 
پیش رو از تمام ظرفیت های دیپلماتیک کشور استفاده کند تا در نشست 
آینده اتحادیه عرب در کشــور دوست یعنی عراق ادعاهای واهی و ضد 
تاریخی امارات در نشست اتحادیه عرب زمینه طرح و تصویب نیابد. هر نوع کم کاری 
و سســتی در این باره به معنای فرصت سوزی اســت. تا فرصت هست، باید با تمام 
قدرت کوشید تا در نشست بعدی اتحادیه عرب در برابر ادعاهای واهی امارات سدی 
جدی ایجاد کرد. ادعاهای ضدایرانی امارات و اتحادیه عرب نیازمند اقدامات و واکنش 

عقلایی است، آیا چنین اراده ای در دستگاه های مسئول وجود دارد؟

در صحن شورای شهر تهران افشا شد

قرارداد پر ابهام در بهشت

خبر یادداشت

جامعهجامعه

 افشای قرارداد چند هزار میلیاردی بدون مجوز شورا
برخــلاف هفتــه گذشــته که اعضای شــورای شــهر در 
تذکرات شــان اشــاره ای هم به انتخابات ریاست جمهوری و 
شــاخص های گزینه مطلــوب می کردند کــه کار اجرائی به 
جای وعده دادن در آن مشــترک بود، این هفته اعضا ترجیح 
دادند درباره موضوعات شــهری سخن بگویند. سوده نجفی، 
عضو هیئت رئیسه شورای شــهر تهران، در تذکری پر ابهام و 
کلی بی آنکه اشاره ای به جزئیات کند، از قراردادی چند هزار 
میلیاردی در یکی از مؤسسات زیرمجموعه دفتر شهردار خبر 
داد که تشــریفات قانونی آن طی نشده و مجوز لازم را هم از 

شهرداری نگرفته است.
او از شهرداری تهران خواست در اسرع وقت درباره چند 

قرارداد خارج از تشریفات منعقدشده، شفاف سازی کند.
بــه گفته نجفــی یکــی از مؤسســات زیرمجموعه دفتر 
شــهردار، بدون رعایت هرگونه مجــوز قانونی، اقدام به عقد 
قــراردادی چندهمتی خــارج از حدود و اختیارات شــهردار 
تهران و بدون اخذ مجوز از شــورای شــهر تهــران، خارج از 
تشــریفات کرده اســت. او ادامه داد: توقع می رود شــهردار 
تهران درباره این گونه اقدامات بی ضابطه پاسخ گوی اعضای 
شــورای شهر باشد و درصورتی که پاســخ قانع کننده ای داده 
نشــود و شهردار تهران ابعاد این قرارداد را در اختیار اعضای 
شورای شهر قرار ندهد و پاسخ تذکر بنده در اسرع وقت داده 
نشود، مراتب از طریق مراجع قانونی قابل پیگیری است. این 
قرارداد، قرارداد چین نیست که محرمانه باشد. باید در اختیار 

اعضای شورا قرار گیرد و بیان شود.
او یادآوری کرد هیچ یک از اعضای شــورا مخالف توسعه 
موضوعات مدیریت شهری در تهران نیستند؛ ولی عقد چنین 
قراردادهایی بدون مجوز از شــورای شهر غیرقانونی است و 

باید قبل از آن مجوز های لازم گرفته شود.

 پروژه ایوان ری همچنان بلاتکلیف
جعفر بندی شــربیانی، هم در تذکری به پروژه تمام شــده 
امــا بلاتکلیف ایــوان ری در منطقه ۲۰ اشــاره کرد و گفت: 
از دوره مدیریــت چهارم این مجموعه احداث شــده، اما به 
بهره بــرداری لازم نرســیده اســت. اگــر درحال حاضر چنین 
مجموعه ای احداث شــود، میلیاردها تومــان هزینه خواهد 
داشــت. یکی از نقدهایی که به دوره پنجم مدیریت شــهری 
وارد بود، تکمیل نشــدن مجموعه ایــوان ری بود؛ مجموعه 
بســیار عظیمی کــه دارای ظرفیت های متعددی اســت، اما 
متأسفانه درحال حاضر که ســال پایانی دوره ششم را سپری 
می کنیم، این ظرفیت ها هنوز بالفعل نشــده و هیچ برنامه ای 
برای آن در نظر گرفته نشده است. ظرفیت های این مجموعه 
برای راه اندازی جریان های فرهنگی در جنوب تهران بســیار 
مؤثر است که متأسفانه آنچه ما از نزدیک مشاهده می کنیم، 

بهره برداری نشدن از این ظرفیت هاست.

 درخواست از شهروندان برای پیشگیری از قطع درخت
اما قطع درختــان باز هم موضوع تذکــر یکی از اعضای 
شــورای شــهر بود. مهــدی اقراریان، رئیــس کمیته نظارت 
شورای شهر تهران، از تهرانی ها خواست در صورت مشاهده 
قطع درختان شــهر به شــورا گزارش دهند. او اعلام کرد که 
شــهروندان در صورت مشــاهده قطع درختان، از طریق پل 
ارتباطی شــورا در فضای مجازی با شــماره ۰۹۹۱۵۱۰۴۰۰۰ 
یــا حســاب های مجــازی کمیته نظــارت شــورا، دراین باره 
اطلاع رســانی کنند تا بتوانیم با پیگیری موضوعات، حافظ و 

نگهبان محیط زیست در شهر تهران باشیم.
اقراریان ادامه داد: با توجه به حساســیت موجود در این 
زمینه درخواســت می شــود در اقدامی مشارکتی شهروندان 
هم به عنــوان دیده بانان اصلی حفاظت محیط زیســت، در 
صورت مشــاهده این مســئله، آن را به نماینــدگان خود در 
شورا گزارش دهند. با هماهنگی هایی هم که با دستگاه قضا 
دراین باره انجام شده، گزارش های دریافتی برای رسیدگی به 
تخلفات به دستگاه قضا ارسال می شود. امیدواریم بتوانیم به 

این طریق از وقوع قطع درختان در شــهر تهران به عنوان یک 
مسئله مهم پیشگیری کنیم.

 بوی فاضلاب امان ساکنان این محله را بریده است
این هفته نیز گزارشی از محله گردی یکی از اعضای شورا 
در صحن قرائت شــد. محلــه ای که بوی تعفن و سیســتم 
ناکامل فاضلاب زندگی را برای ساکنانش سخت کرده است.

ناصر امانی، عضو شــورای شــهر در جریان ارائه گزارش 
محله گردی محله دســتغیب در منطقه ۹ گفت: این محله 
۳۵ درصد بافت فرســوده کل منطقــه را به خود اختصاص 
داده که یک آمار کم نظیر در شهر تهران است. به جز تعدادی 
از واحدهای مسکونی و تجاری که در گذشته نوسازی شدند 
یــا در حال نوســازی هســتند، بقیه کالبد محلــه صددرصد 
بافتش قدیمی و فرســوده است. در کل ناحیه، یعنی هر سه 
محله ۱۸۹ پلاک در حال نوســازی اســت که اکثر آن در این 
دوره اتفاق می افتــد؛ اما وقتی با ســازندگان حرف می زنیم 
همچنان از فرایند اخذ پروانه و دستور نقشه شکایت دارند و 
حتی از چهار ســال گذشته دوندگی برای گرفتن مجوز و آغاز 
عملیات نوسازی ســخن می گویند. پیرمردی می گفت هفت 
سال است مســتأجرم و منتظرم تا ســهمم از واحد در حال 
نوســازی به من تحویل داده شود و از یک طرف او گلایه مند 
بود که قرار بوده چهارســاله خانه اش را بســازند و سه سال 
اســت که از موعد تحویل خانه اش گذشــته و از طرف دیگر 
ســازنده هم به دلیل طولانی شــدن فرایند و پیچ وخم اداری 

شهرداری می نالد.
امانی اضافه کرد: هرچند تسهیلات و مشوق های نوسازی 
بافت فرســوده ازجمله طبقات تشویقی در این دوره اجرائی 
شــده، اما روند رفت وآمدی بین شــهرداری و دفاتر خدمات 
الکترونیک و نظام مهندســی سازندگان را خسته کرده است. 
در کنــار این وضعیت بافت فرســوده، اجرانشــدن سیســتم 
فاضــلاب و روان بودنــش در انهار و حتی کانیوهای ســطح 

معابر بوی تعفن را به مشام هر عابری آشنا می کند.

 ۸۰ تیر برق مزاحم در یک محله
این عضو شــورای شــهر تهــران با بیان اینکــه حدود ۱۰ 
کیلومتر از سیستم فاضلاب ســطح منطقه ۹ همچنان باقی 
مانده، ادامه داد: ۸۰ تیر برق مزاحم در ســطح معابر محله 
وجود دارد که بســیاری از آنها خطرآفرین است و استحکام 
خــود را از دســت دادند و علاوه بــر مزاحمت بــرای تردد 
خودروهای مردم، ممکن اســت با ســقوط آنها جان عده ای 
از عابــران هــم به خطر بیفتــد. در یک کوچه هم اســکلت 
بتونی و هم تیر برق چوبی متعلق به چند دهه قبل هســت 
و مزاحم تردد مردم اســت و حتی برای دسترســی مأموران 
شــهرداری برای نظافت آنجا مشــکل ایجاد می کند. هرچند 
توافقاتی با شــهرداری منطقه و شرکت برق برای جا به جایی 
و حفظ این تیرهای برق انجام شده و پی کنی برخی از آنها در 
معابر شروع شده، ولی رها شدند و در برخی موارد هم ریشه 
درختان کنار تیرهای برق هم قطع شــده است؛ یعنی کسانی 
که پی کنی کردند تا تیر برق را بردارند، ناشــیانه ریشه درخت 
کنار تیر برق را هم زدند و درخت در حال خشک شــدن است 
و خشک شــدن درختان تنومند و باارزش سطح معابر محله 

هم وجود دارد.

 گربه های این محله از موش هایش وحشت دارند
او بــا بیان اینکه وقتی سیســتم فاضلاب وجود نداشــته 
باشــد، فاضلاب در انهار جاری باشــد، معابر کم عرض باشد 
و در مرکــز آنها تیر برق مزاحم باشــد، دیگــر توقع نظافت، 
تمیزی و آراســتگی غیرمنطقی به نظر می رسد، گفت: برای 
تنظیــف محله به شــهرداری منطقه و پیمانــکار آنجا حق 
می دهم. کارشان سخت است، به ویژه در معابر و کوچه های 
کم عرض. به گفته مردم ســروکله جانوران موذی و موش ها 
که گاهی اوقات گربه ها از آنها وحشت دارند، پیدا می شود و 
طعمه گذاری در آنها و کانیوهایی که فاضلاب در آنها جاری 

اســت، بلای جان حیوانات نمی شــود. کارکنان شهرداری در 
آنجا درباره مبارزه با حیوانــات موذی کم کاری نکردند؛ ولی 
زیرســاخت ها، زیرســاخت هایی نیســت که بتواند جمعیت 
حیوانات موذی را کنترل کند. مخازن زباله هم وجود دارد، اما 
تعدادشــان کافی نیست و حتی روزانه در برخی از خیابان ها 

این مخازن در سطح محلات سه بار تخلیه می شوند.

 یک مخزن زباله برای ۹ کوچه
او با اشاره به اینکه معابر فرعی نظافت نمی شوند، تأکید 
کرد: به طور متوسط در ۹ کوچه محله یک مخزن زباله وجود 
دارد و با وجود گفته مدیران شهرداری قرارداد جدید خدمات 
شهری کاملا حجمی است و هیچ الزامی برای حضور تعداد 
نیروهای انسانی در معابر منطقه برای پیمانکار وجود ندارد. 
علاوه بــر تیرهای بــرق، باکس های زردرنــگ خطرناکی در 
پیاده روهای معابر وجود دارد که باید برای جمع آوری آنان و 
حفاظت از جان مردم به ســرعت اقدام شود. در منطقه ۹ از 
این علائم زیاد دیدیم که برنده است و اگر کسی به سقف شان 
برخورد کند، ممکن اســت حتی اســتخوان پا را هم بشکند. 
نمی دانــم چه توجیهی وجــود دارد که اینهــا در پیاده روها 

باشد؟

  تجمع عصرگاهی معتادان
امانــی گفــت: آســفالت اطــراف تنــه زیریــن درختان، 
جمع آوری زباله و نخاله اطراف درختان، شناسنامه نداشــتن 
درختــان، آبیاری نشــدن به موقــع و هرس نشــدن در فصل 
مناســب مشکلاتی است که موجودیت ارزشمند این درختان 
را تهدیــد می کند. مجموعه فرهنگــی و اجتماعی در محله 
نیست. ســرانه آموزشی به جز دبیرســتان دخترانه در دیگر 
مقاطع مــدارس دولتی در محله فعال اســت که مثل اکثر 
محلات به توجه و نوسازی نیاز دارند. دبیرستان دولتی شهید 
کمالی از دبیرســتان های قدیمی اســت که به نوســازی نیاز 
دارد و آسفالت آن و نمازخانه اش مشکل دارد. هر سه بانک 
دولتی که در گذشته در محله فعال بودند و به مردم خدمات 
می دادند، تعطیل شــدند و از محله رفتند، مثل اکثر محلات 
کم برخوردار و مردم برای اینکه بخواهند از کارت بانکی شان 
اســتفاده کنند، باید به محلات دیگــر بروند و کار بانکی خود 
را انجــام بدهند. از رئیس کل بانــک مرکزی و مدیران عامل 
بانک های ســپه، صادرات و ملی که همگی دولتی هستند و 
موظف اند بــه مردم خدمات بدهند، می خواهم یک شــعبه 
بانک یا یــک خودپرداز در این محله قــرار بدهند و به مردم 
خدمــت بدهــد. در محله فقط یک داروخانــه وجود دارد و 

ساعتی که ما رفتیم، یعنی ساعت ۱۱ صبح تعطیل بود.
مردم از تجمــع برخی از معتادان و مزاحمت عصرگاهی 
در بوستان ها گلایه داشتند که این طبیعی است. ۹ ماه است 
که سرای محله از طریق یکی از کارمندان شهرداری به عنوان 
سرپرست اداره می شود. هیئت امنای محله در ۹ اردیبهشت 
با حضور منتخبان شــورا و فقط دو عضو از دیگر ســازمان ها 

تشکیل شده بود.
او در نهایت خواسته اهالی محله دستغیب را به صورت 
خلاصه مطرح کرده و گفت: درخواســت اهالی عبارت است 
از: اول؛ تکمیل سیســتم فاضــلاب و اتصال انشــعابات که 
مهم ترین خواســته مردم اســت. دوم؛ تســهیل و تسریع در 
صدور پروانه و دســتور نقشــه واحدهای فرسوده به صورت 
ویژه با توجه به ابعاد وســیع فرســودگی بافت محله. سوم؛ 
جمع آوری تیرهای بــرق مزاحم. چهارم؛ جمــع آوری انهار 
باقی مانده و اجرای درســت کانیو و توجه به شــیب معابر. 
پنجم؛ نظافت و پاک ســازی انهار و معابــر فرعی به صورت 
مســتمر و نظارت بر عملکرد پیمانکار با توجه به بار سنگینی 
که ســه منطقه بر دوشش اســت و هر سه منطقه هم بزرگ 
است و بافت فرسوده و مشکل نظافت و جمع آوری پسماند 
دارند که امیدوارم بیشــتر مورد توجه شــهرداری مرکز قرار 
بگیرد و شــهرداری منطقه تمام توانــش را در این زمینه به 

کار گرفته است.

بازتاب

ادامـه از 
صفحه

۸

نام شــهردار تهران در فهرســت نامزدهــای تأیید 
صلاحیت شده شــورای نگهبان اســت. او از امروز 
تا بامداد هفتــم تیرماه می تواند بــرای پیروزی در 
انتخابات تلاش کنــد و به گفته خــودش قرار هم 
نیســت پوششــی گزینه دیگری باشــد. زاکانی در 
«برای  صفحه شخصی اش در فضای مجازی نوشته 
تداوم راه شــهید رئیســی و تکمیل خدمات، تا آخر 
می مانم و رقابت می کنم». شــهردار تهران دقایقی 
پس از اعلام نامش به عنوان یکی از نامزدهای تأیید 
صلاحیت شــده در جمع مدیران شهری گفته است: 
اســتفاده از امکانات شــهرداری و بیت المال برای 
تبلیغ هر نامزدی و به  طریق اولی برای بنده خط قرمز 
ما است و جهت گیری مصرف ظرفیت شهرداری به 

نفع هــر نامزدی و بدتر از همه خــودم به هیچ وجه 
نباید اتفاق بیفتد. انتظار این است که از این مسئله 
صیانــت شــود و از اینکه ظرفیت هایــی که خلق 
می شــود، برای افراد و نامزدها چه بنده و چه کسی 
دیگر اســتفاده شود پرهیز شــود؛ البته برای خودم 
سخت تر می گیرم. او گفته اســت که به هیچ عنوان 
نباید مســیر خدمت رســانی به شــهروندان و امور 
شــهرداری در جریان رقابت های انتخاباتی آسیب 
بخورد و تحت تأثیر قرار بگیــرد. اما هنوز وضعیت 
مرخصی او از شــهرداری و جانشین او در شهرداری 

مشخص نیســت. مهدی چمران، رئیس شورا، برای 
چندمین بار در چند روز اخیر درباره حضور شــهردار 
تهران به عنــوان داوطلــب در فراینــد انتخابات 
ریاست جمهوری گفته «شهردار باید مرخصی بگیرد، 
چون دو کار را با هم نمی توان انجام داد. جانشــین 
شــهردار در این ایــام امور را دنبــال خواهد کرد و 
مسئله پیچیده ای نیست». به گفته او شهردار تهران 
هر زمانی به این نتیجه برســد که فرصت نمی کند به 
کارهای مجموعه شــهرداری تهران رســیدگی کند، 
باید مرخصی بگیــرد. بی تردید انجام هم زمان امور 
شهرداری و شــرکت در انتخابات یک مقدار مشکل 
اســت و شاید عملی نباشــد، اما اگر بتواند هر دو را 
پیگیری کند، مشکل قانونی در این زمینه وجود ندارد.
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